
Σ ε µια εποχή που ένα από 
τα κρίσιµα ζητούµενα για 
την αναβάθµιση της βι-
οµηχανικής παραγωγής 

στη χώρα είναι η διασύνδεσή της µε 
την έρευνα, το Πανεπιστήµιο Πα-
τρών κάνει το πρώτο βήµα πανελ-
λαδικά και ανοίγει την πόρτα του 
σε έξι µεγάλες βιοµηχανίες. 
Την προηγούµενη εβδοµάδα ανα-
κοινώθηκαν τα αποτελέσµατα του 
προγράµµατος βιοµηχανικών δι-
δακτορικών «UPatrasIQ» που έρ-
χονται να γεφυρώσουν αυτό το 
χάσµα. 
Προκειται για ένα πρώτο µικρό 
βήµα, αλλά γεµάτο µε συµβολι-
σµούς για αυτά που πρέπει να γί-
νουν από εδώ και στο εξής.
Η έµπνευση του προγράµµατος 
προέρχεται από την έκθεση και-
νοτοµίας και µεταφοράς τεχνο-
γνωσίας Patras IQ και υλοποιει-
ται σε συνεργασία του Πανεπιστη-
µίου Πατρών µε τον ΣΕΒ και τον 
ΣΕΒΠ&∆Ε. 2-3|24,33

Ο δηµοφιλής καλλιτέχνης Σάκης Ρουβάς άφησε για λίγο 
τις πίστες και επενδύει στον πρωτογενή τοµέα αποκτώντας 
µερίδιο στην εταιρεία του συνεταιρισµού ΑΜΦΙΓΑΛ, που 
παράγει τα τυροκοµικά προϊοντα «Αµφιλοχίας Γη», και το 
διαφηµίζει.  3|33

Ο διευθύνων σύµβουλος της ΕΤΒΑ - ΒΙΠΕ Αθανάσιος Ψα-
θάς µιλάει στην «Π» για το νέο ρυµοτοµικό της Βιοµηχα-
νικής Περιοχής Πατρών και επισηµάνει ότι το εµπορευ-
µατικό λιµάνι θα λειτουργήσει καταλυτικά στην προσέλ-
κυση νέων επενδύσεων.  4|34

Η πατρινή εταιρεία ανάπτυξης τεχνολογιών υδρογόνου 
Advent Technologies, µετά το άλµα της στο Χρηµατιστή-
ριο NASDAQ της Νέας Υόρκης, πρωτοστατεί στο σχήµα 
που προωθεί το κολοσιαίο σχέδιο των 6 δισ. ευρώ για 
την εισαγωγή του υδρογόνου στην Ελλάδα.  4|34

Ανοιξε ο δρόµος 
της συνεργασίας 
µε µερικές από 
τις σηµαντικότερες 
επιχειρήσεις 
της Ελλάδας

Τι κάνει
ο Σάκης Ρουβάς στην 
Αιτωλοακαρνανία;

Το εµπορευµατικό 
λιµάνι µαγνήτης 
νέων επενδύσεων

Η Advent Technologies 
φέρνει το υδρογόνο 
στην Ελλάδα

Εξι µεγάλες βιοµηχανίες 
µπαίνουν στο Πανεπιστήµιο  
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Με ένα οδοιπορικό στην Αµφιλοχία, το brand τυροκοµικών προϊόντων 
«Αµφιλοχίας Γη»  έρχεται φέτος µε το πρώτο του τηλεοπτικό σποτ 
να µας ξεναγήσει στον τόπο όπου ξεκίνησαν όλα. Με πρωταγωνιστή 
τον κορυφαίο Ελληνα σταρ Σάκη Ρουβά, το brand τυροκοµικών 
προϊόντων του  τοπικού συνεταιρισµού ΑΜΦΙΓΑΛ, έχει στόχο 
µέσω της τηλεοπτικής εικόνας να εδραιώσει την παρουσία του 
στην ελληνική αγορά µε πέντε προϊοντικές ετικέτες τυριού: Φέτα, 
Γραβιέρα, Κεφαλογραβιέρα, Πεκορίνο και Τσαλαφούτι, για όλους 
όσοι αναζητούν ένα ιδιαίτερο, αυθεντικό και αξιόπιστο προϊόν 
υψηλής ποιότητας από αγνές πρώτες ύλες και εξασφαλισµένη 
γνησιότητα γεύσεων.
Να σηµειωθεί ότι ο Σάκης Ρουβάς πιστεύοντας στη δυναµική της 
ελληνικής γης και στην ανεκτίµητη αξία των πρώτων υλών που βγάζει 
ο τόπος µας, αποφάσισε να το αποδείξει έµπρακτα επενδύοντας 
στον πρωτογενή τοµέα, καθώς απέκτησε µετοχικό µερίδιο στην  
ΑΜΦΙΓΑΛ ΑΕ, συνεταιρισµού που παράγει το «Αµφιλοχίας Γη». 
Η «Αµφιλοχίας Γη» είναι µία υπερσύγχρονη µονάδα επεξεργασίας 
γάλακτος και γαλακτοκοµικών προϊόντων. Ιδρύθηκε το 2008 και 
βρίσκεται σε λειτουργία από το 2016, προερχόµενη από τα σπλάχνα 
του Αγροτικού Συνεταιρισµού «Ενωση Αγρινίου» ο οποίος πλησι-
άζει τα 100 χρόνια ιστορίας. 

Οµιλητής στο διαδικτυακό συνέδριο της ΕΛΕΤΑΕΝ µε θέµα την 
Υγεία και την Ασφάλεια Εργασίας στον Αιολικό Κλάδο ήταν ο πρό-
εδρος και διευθύνων σύµβουλος του ∆ΑΠΕΕΠ Γιάννης Γιαρέντης, 
ο οποίος µοιράστηκε την εµπειρία του αναφορικά µε την ασφάλεια 
της υγείας στις δραστηριότητες των ΑΠΕ.
Ο επικεφαλής του ∆ΑΠΕΕΠ τόνισε ιδιαίτερα πως όσοι εργάζονται 
για να κατασκευάσουν ή να συντηρήσουν έναν βιοµηχανικό σταθ-
µό, όπως είναι ένας αιολικός σταθµός, όπως είναι µια απλή ανεµο-
γεννήτρια, όλοι αυτοί πρέπει να έχουν σε προτεραιότητα την ασφά-
λεια και την υγιεινή και πρόσθεσε: «Ένα ατύχηµα µπορεί να συµβεί 
όταν συµπέσουν κάποιες ανασφαλείς ενέργειες, µε κάποιες ανα-
σφαλείς συνθήκες. Άρα, αν θέλουµε να µειώσουµε, να εκµηδενί-
σουµε την πιθανότητα ενός ατυχήµατος, θα πρέπει να προσέξου-
µε αυτά τα δύο πράγµατα. Να αποφύγουµε τις ανασφαλείς ενέρ-
γειες (κάτι το οποίο είναι υποχρέωση όλων µας) και από την άλ-
λη µεριά, ευθύνη της διοίκησης ή της εταιρείας είναι να εξασφαλί-
σει ότι δεν υπάρχουν ανασφαλείς συνθήκες. Είναι εποµένως διττή 
υποχρέωση και της διοίκησης και των εργαζοµένων».
Ειδικότερα, ο κ. Γιαρέντης στα ζητήµατα ασφάλειας στις δραστηρι-
ότητες των ΑΠΕ, υπογράµµισε ότι στον χώρο της αιολικής ενέργει-
ας πρέπει να υπάρχει υψηλός συναγερµός καθώς υπάρχουν πολ-
λά αιολικά πάρκα τα οποία βρίσκονται σε συνεχή 
λειτουργία, που απαιτούν συνεχή συντήρηση 
και η εργασία σε αυτά γίνεται σε µεγάλο ύψος. 
Τέλος, ειδική µνεία έκανε στα θαλάσσια αι-
ολικά πάρκα, όπου ανέφερε µεταξύ άλλων: 
«Ακόµα µεγαλύτερη προσοχή και εγρήγορση 
αναφορικά µε το HSSE απαιτείται στην 
περίπτωση των θαλάσσιών αιολι-
κών πάρκων, όπου εκεί εµπλέ-
κεται ιδιαίτερα και η παράµε-
τρος της προστασίας του Πε-
ριβάλλοντος».

Ο Σάκης Ρουβάς επένδυσε 
στην «ΑΜΦΙΛΟΧΙΑΣ 
ΓΗ» και τη διαφηµίζει 

Γιάννης Γιαρέντης: 
Υποχρέωση η ασφάλεια 
και υγιεινή στις ΑΠΕ

Του ΣΩΤΗΡΗ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ
spapandreou@pelop.gr

Η 
διασύνδεση της βιοµη-
χανικής παραγωγής µε 
την επιστηµονική έρευ-
να αποτελεί ζητούµενο 
εδώ και δεκαετίες για 
την αναβάθµιση της οι-

κονοµίας της χώρας µας και την ενίσχυ-
ση των επιχειρήσεων. 
Σε µια εποχή σηµαντικών εξελίξεων, το 
Πανεπιστήµιο Πατρών έρχεται πρώτο 
πανελλαδικά για να γεφυρώσει αυτό το 
χάσµα και σε συνεργασία µε την έκθε-
ση καινοτοµίας και µεταφοράς τεχνο-
γνωσίας Patras IQ, µε τον ΣΕΒ και τον 
ΣΕΒΠ&∆Ε, υλοποιεί το πρόγραµµα βιο-
µηχανικών διδακτορικών «UPatrasIQ». 
Το πρόγραµµα υποστηρίζει 4ετή δι-
δακτορικά προ-
γράµµατα βιοµηχα-
νικού προσανατο-
λισµού, σε συνερ-
γασία µιας ιδιωτι-
κής επιχείρησης/
βιοµηχανίας εγκα-
τεστηµένης στην Ελ-
λάδα και ενός υπο-
τρόφου υποψηφίου 
διδάκτορα. 
Η 1η προκήρυξη του 
προγράµµατος το πε-
ρασµένο φθινόπωρο, 
είχε σκοπό να χρηµα-

τοδοτηθούν συνολικά 6 προτάσεις από 
τις Σχολές του Πανεπιστηµίου Πατρών, 
συνολικής χρηµατοδότησης 240.000 ευ-
ρώ, τα οποία θα µοιράζονταν το ίδρυ-
µα και οι συνεργαζόµενες επιχειρήσεις/
βιοµηχανίες). 
Συνολικά υποβλήθηκαν 14 προτάσεις 
και επιτροπή αποτελούµενη από καθη-
γητές άλλων Πανεπιστηµίων, επέλεξε για 
χρηµατοδότηση συνολικά έξι, και συγκε-
κριµένα 4 για τη Πολυτεχνική Σχολή, 1 
για την Σχολή Θετικών Επιστηµών και 
1 πρόταση για τη Σχολή Οικονοµικών 
Επιστηµών και ∆ιοίκησης. 
Οι επιχειρήσεις/βιοµηχανίες που συµ-
µετέχουν στο πρόγραµµα, είναι από τις 
κορυφαίες της χώρας µας και η επιτυχία 
του θεσµού, θα επιταχύνει την αξιοποί-
ηση της έρευνας αιχµής που παράγεται 
από τα ελληνικά ΑΕΙ µε ωφελούµενους 

όχι µόνο τους νέους 
υποψήφιους διδάκτο-
ρες και τα ακαδηµα-
ϊκά ιδρύµατα, αλλά 
και τις επιχειρήσεις 
και την εθνική οικο-
νοµία.
Η διάδοση του θε-
σµού µπορεί επίσης 
να συµβάλει στην ανα-
στροφή του φαινοµέ-
νου του brain drain, 
µε υψηλής ποιότητας 
θέσεις εργασίας στην 
ελληνική βιοµηχανία.

Εξι ερευνητικές 
προτάσεις θα 
µετουσιωθούν σε 
καινοτόµο προϊόν 
από µερικές εκ 
των µεγαλύτερων 
βιοµηχανιών 
της χώρας

Γεφύρωση του πανεπιστηµίου µε τη βιοµηχανία

Τι το καινούργιο φέρνει για το Πανεπιστή-
µιο Πατρών η συνεργασία µε τη βιοµηχα-
νία; Οπως εξηγεί στην «Π» ο αντιπρύτανης 
Ερευνας και Ανάπτυξης Παναγιώτης ∆η-
µόπουλος, οι δεσµοί ανάµεσα στους δύο 
χώρους θα ισχυροποιηθούν και αυ-
τό θα έχει πολλαπλά οφέλη. 
«Θα παραχθεί ερευνητικό έργο που 
θα έχει εφαρµόσιµο αποτέλεσµα 
και όχι απλά µια θεωρητική κα-
τεύθυνση. Θα παραχθεί ένα αποτέ-
λεσµα που θα αξιοποιηθεί από την 
τοπική και την εγχώρια βιοµηχα-
νία», τόνισε. 
Παράλληλα, ο κ. ∆ηµόπουλος 
σηµείωσε πως η χρηµατοδό-
τηση του προγράµµατος γίνε-
ται σε ισότιµη βάση και για τις 
δύο πλευρές, ενώ το ερεηνη-
τικό αποτέλεσµα θα έχει οικο-
νοµικό και αναπτυξιακό αντί-

κτυπο για την Πάτρα και τη χώρα. «Πρακτικά 
είναι το πρώτο βήµα για τη γεφύρωση µετα-
ξύ ακαδηµαϊκής κοινότητας και βιοµηχανί-
ας» συµπλήρωσε ο αντιπρύτανης. 

Ο κ. ∆ηµόπουλος εµφανίστηκε 
ενθουσιασµένος από την αρχι-

κή ανταπόκριση που υπήρξε 
από την εγχώρια βιοµηχανία. 
Η πρωτοβουλία που ξεκίνη-
σε πέρυσι το καλοκαίρι στο 
πλαίσιο της έκθεσης καινο-

τοµίας και µεταφοράς τεχνο-
γνωσίας Patras IQ, έχει 

πιλοτικό χαρακτήρα 
για όλη την Ελλάδα. 
Σε κανένα άλλο πα-

νεπιστήµιο της χώ-
ρας δεν έχει προ-
χωρήσει σε τέ-
τοιο βάθος η συ-
νεργασία µε την 

βιοµηχανία, µε επιχειρήσεις αυτού του µε-
γέθους. Μάλιστα, το παράδειγµα της Πά-
τρας σπεύδουν τώρα να ακολουθήσουν και 
άλλα πανεπιστήµια, όπως η Θεσσαλονίκη 
που ζήτησε πληροφορίες και τεχνογνωσία. 
«Το πρώτο µεγάλο βήµα έγινε και κατα-
φέραµε να προσελκύσουµε µεγάλες βιο-
µηχανίες, επιλέγοντας έξι έργα µε απόλυ-
τα διαφανείς διαδικασίες. Στους στόχους 
µας είναι να µετατρέψουµε αυτό το πρό-
γραµµα σε θεσµό και να µπορέσουµε κά-
ποια στιγµή να έχουµε εξ ολοκλήρου και 
απευθείας χρηµατοδοτούµενα ερευηνη-
τικά έργα από την βιοµηχανία υπό µορφή 
ανάθεσης. Με αυτό τρόπο ξεπερνάµε τον 
σκόπελο κόστους και ταυτόχρονα κερδί-
ζουµε την εµπιστοσύνη του επιχειρηµατι-
κού κόσµου και κάνουµε πράξη τη σύνδε-
ση της ακαδηµαϊκής κοινότητας και της βι-
οµηχανίας, κάτι που έλειπε µέχρι σήµερα 
από τη χώρα µας» τόνισε ο κ. ∆ηµόπουλος. 

Ενθουσιασµένος από την έγκριση των πρώτων 6 βιοµη-
χανικών διδακτορικών µε συµµετοχή µερικών από τις 
κορυφαίες επιχειρήσεις της χώρας µας, δήλωσε στην 
«Π» ο πρόεδρος του Συνδέσµου Επιχειρήσεων και Βι-
οµηχανιών Πελοποννήσου και ∆υτικής Ελλάδας Κλε-
οµένης Μπάρλος. Χαρακτήρισε τις εξελίξεις πολύ 
ενθαρρυντικές και ως ένα πρώτο βήµα που γί-
νεται πανελληνίως από την Πάτρα, για τη συ-
νεργασία µεταξύ ιδιωτικού και δηµόσιου το-
µέα στην έρευνα.
Σηµείωσε πως υπάρχουν σήµερα εταιρείες 
που παράγουν υψηλή τεχνολογία, πιο προ-
ωθηµένη ακόµα και από αυτή που πα-
ράγεται σε πανεπιστηµιακές σχολές 
και η συνεργασία µε τον δηµό-
σιο τοµέα µπορεί να προσφέρει 
πολλά. «Πιστεύω ακόµα πως θα 
είχε νόηµα µια συνεργασία, µε 
σκοπό την ορθή διαχείριση και 
αποτελεσµατικότερη αξιοποίη-
ση των διαθέσιµων οικονοµι-

κών και ανθρώπινων πόρων, για τη µείωση του ερευ-
νητικού κόστους που απαιτείται για να φτάσουµε σε ένα 
σηµαντικό προϊόν» τόνισε ο κ. Μπάρλος. 
Οσον αφορά στις προσδοκίες που γεννιούνται, ο πρό-
εδρος του ΣΕΒΠ&∆Ε εκτιµά πως θα γίνει πιο ευρεία η 

αποδοχή και συνειδητοποίηση της αναγκαιότητας 
αυτής. Η έρευνα του δηµοσίου ή του ιδιωτικού 

τοµέα, πρέπει να οδηγεί σε βελτίωση της ποι-
ότητας ζωής των πολιτών που τη χρηµατο-
δοτούν, άµεσα ως επενδυτές ή έµµεσα ως 
φορολογούµενοι, επισήµανε. «Όλα αυτά αν 

αρχίσουν να γίνονται συνείδηση θα πάµε πά-
ρα πολύ καλά ως χώρα, ιδιαίτερα τώρα 

που τα προϊόντα του µέλλοντος είναι 
τεχνολογικά και η Ελλάδα έχει δυ-

νατότητες ανταγωνισµού στο διε-
θνές περιβάλλον. Αρα, αυτή η 

συνεργασία αποκτά και συµ-
βολικό χαρακτήρα» κα-

τέληξε ο Κλεοµένης 
Μπάρλος.

Ο γενικός διευθυντής του ΣΕΒ Αλέξανδρος Χα-
τζόπουλος δήλωσε στην «Π» τα εξής: 
«Η ανακοίνωση για τα αποτελέσµατα του α’ κύ-
κλου του προγράµµατος βιοµηχανικών διδα-
κτορικών επιβεβαιώνει πως η ερευνητική και 
η επιχειρηµατική κοινότητα µπορούν να συνερ-
γαστούν στην έρευνα και ανάπτυξη τεχνολογί-
ας αιχµής. Στο πιλοτικό πρόγραµµα του Πανε-
πιστηµίου, που έχει τη στήριξη του ΣΕΒ και του 
ΣΕΒΠ∆Ε, το ενδιαφέρον των επιχειρήσεων για 
ερευνητικές συνέργειες ήταν υπερδιπλάσιο 
των προβλεπόµενων θέσεων, κάτι που µας 
γεµίζει αισιοδοξία. 
Μέσα στην πραγµατικότητα της ελληνι-
κής οικονοµίας, όπου για παράδειγ-
µα 35,6% των επιχειρήσεων δυσκο-
λεύονται να καλύψουν θέσεις εργα-
σίας στην έρευνα και τεχνολο-
γία αιχµής, αυτή η σηµαντι-
κή ανταπόκριση επιχει-
ρήσεων στην πρόσκλη-

ση του Πανεπιστηµίου Πατρών - πολλές εκ των 
οποίων είναι µέλη του ΣΕΒ – αποδεικνύει επί-
σης ότι στη χώρα διαθέτουµε πολλές επιχειρή-
σεις που είναι διατεθειµένες να επενδύσουν στη 
γνώση, στην καινοτοµία και στη νέα γενιά επιστη-
µόνων, για να µπορέσουν να αναπτυχθούν και να 
αντιµετωπίσουν το µέλλον κατάµατα. 
Εξίσου ωφελούµενοι από την πρωτοβουλία εί-
ναι και οι υποψήφιες και οι υποψήφιοι διδάκτο-

ρες παραγωγικών ακαδηµαϊκών πεδίων, 
που έχουν την ευκαιρία να στρέψουν την 
έρευνά τους σε εφαρµοσµένες λύσεις σε 

προβλήµατα των επιχειρήσεων. 
Ευχόµαστε µια παραγωγική πο-
ρεία στους επιτυχόντες του προ-
γράµµατος. Ελπίζουµε να απο-

τελέσει πυξίδα χάραξης µιας 
ολοκληρωµένης πρωτοβου-
λίας από την Πολιτεία, και ση-

µείο αναφοράς για άλλα ακα-
δηµαϊκά ιδρύµατα της χώρας».  

Συνεργασία µε ισχυρό συµβολισµόΣηµαντική η ανταπόκριση επιχειρήσεων

ΠΡΩΤΗ Η ΠΑΤΡΑ ΣΕ ΟΛΗ ΤΗΝ ΕΛΛΑ∆Α ΣΥΝ∆ΕΕΙ ΑΜΕΣΑ ΤΗΝ ΕΡΕΥΝΑ ΜΕ ΤΗ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΚΗ ΠΑΡΑΓΩΓΗ ΜΕ ΤΟ ∆Ι∆ΑΚΤΟΡΙΚΟ ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ UPATRASIQ

ΕΤΑΙΡΙΚΑ ΝΕΑ

ΚΛΕΟΜΕΝΗΣ ΜΠΑΡΛΟΣ - ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΣΕΒ ΠΕΛΟΠΟΝΝΗΣΟΥ & ∆ΥΤ. ΕΛΛΑ∆ΑΣΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ - ΓΕΝΙΚΟΣ ∆ΙΕΥΘΥΝΤΗΣ ΣΕΒΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΣ - ΑΝΤΙΠΡΥΤΑΝΗΣ ΕΡΕΥΝΑΣ ΚΑΙ ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ

Η έκθεση καινοτο�ίας και �εταφοράς τεχνογνωσίας 
PATRASIQ είχε καταλυτικό ρόλο στη δη�ιουργία του 
διδακτορικού

Το διδακτορικό που πήρε την µεγαλύτερη βαθµο-
λογία, αφορά στη δηµιουργία αναδιπλούµενης κε-
ραίας κατόπτρου για διαστηµικές εφαρµογές και 
ανάπτυξη µιας εύκαµπτης ανακλαστικής επιφά-
νειας. Η πρόταση προήλθε από το Τµήµα Μηχα-
νολόγων και Αεροναυπηγών Μηχανικών και θα 
υλοποιηθεί σε συνεργασία µε την πατρινή εται-
ρεία υψηλής τεχνολογίας Adamant Composites, 
η οποία έχει αναλάβει ένα έργο – ορόσηµο για την 
ελληνική διαστηµική βιοµηχανία για λογαριασµό 
του Ευρωπαϊκού Οργανισµού ∆ιαστήµατος (ΕSA), 
καθώς κλήθηκε ως επικεφαλής ελληνικής οµάδας, 
να αναπτύξει µια αναδιπλούµενη κεραία υψηλής 
απόδοσης για µικρούς δορυφόρους. 

Από το Τµήµα Χηµείας προέρχεται το δεύτερο 
βιοµηχανικό διδακτορικό που θα υλοποιηθεί σε 
συνεργασία µε την φαρµακοβιοµηχανία DEMO. 
Αντικείµενο της έρευνας, θα είναι η εργαστηριακή 
σύνθεση κεφαλοσπορινούχων αντιβιοτικών 
µορίων και η ανάπτυξή τους σε βιοµηχανική 
κλίµακα. Η φαρµακοβιοµηχανία DEMO AE είναι 
µία από τις µεγαλύτερες εταιρείες παραγωγής 
φαρµάκων στην Ελλάδα, µε πολύ ισχυρή 
παρουσία στη νοσοκοµειακή αγορά, όπου είναι 
πρώτη ανάµεσα σε όλες τις άλλες επιχειρήσεις 
όσον αφορά τις πωλήσεις σε µονάδες. Με κύκλο 
εργασιών πάνω από 150 εκατ. ευρώ η DEMO 
είναι µία από τις κορυφαίες φαρµακευτικές 
εταιρείες στην περιοχή. 

To Τµήµα Ηλεκτρολόγων Μηχανικών και 
Τεχνολογίας Υπολογιστών κέρδισε ένα 
διδακτορικό µε τον ηγέτη των τηλεπικοινωνιών 
στην Ελλάδα και τη ΝΑ Ευρώπη INTRACOM 
TELECOM, για τη µελέτη και σχεδίαση ενός 
κεραιοσυστήµατος για σταθµούς βάσης κινητής 
τηλεφωνίας 5G. Η παρουσία της INTRA-
COM στην Πάτρα είναι µακροχρόνια, καθώς 
η εταιρεία αποτελεί έναν από τους κύριους 
παρόχους εξειδικευµένων θέσεων εργασίας 
στο Κέντρο Ανάπτυξης Λογισµικού της στην 
οδό Πανεπιστηµίου, όπου εργάζονται δεκάδες 
απόφοιτοι του κλάδου των ηλεκτρονικών 
υπολογιστών και λογισµικού. 

Η ElvalHalcor AE είναι κορυφαίος βιοµηχανικός 
παραγωγός διεθνώς στον κλάδο του αλουµινίου 
και του χαλκού. Θα χρηµατοδοτήσει ένα  διδακτο-
ρικό του Τµήµατος Μηχανολόγων και Αεροναυπη-
γών Μηχανικών για την εφαρµογή πολυεπίπεδου 
ψηφιακού διδύµου σε διεργασίες διέλασης βιοµη-
χανικής κλίµακας. ∆ηλαδή, την ανάπτυξη ενός ψη-
φιακού µοντέλου δοκιµών κατεργασίας αλουµινίου 
και χαλκού. Η εταιρία διαθέτει πάνω από 80 χρό-
νια εµπειρία και τεχνογνωσία, ισχυρή παραγωγική 
βάση µε 17 εργοστασιακές µονάδες, εµπορική πα-
ρουσία σε πάνω από 100 χώρες, ενώ διαθέτει πο-
λύ έµπειρο και εξειδικευµένο ανθρώπινο δυναµικό. 

Αναδιπλούµενη κεραία για δορυφόρους ∆ηµιουργία σταθµού βάσης 5G
ADAMANT COMPOSITES

Σύνθεση και ανάπτυξη αντιβιοτικών

Ψηφιακά µοντέλα δοκιµών 

µόπουλος, οι δεσµοί ανάµεσα στους δύο 
χώρους θα ισχυροποιηθούν και αυ-

«Θα παραχθεί ερευνητικό έργο που 
θα έχει εφαρµόσιµο αποτέλεσµα 
και όχι απλά µια θεωρητική κα-
τεύθυνση. Θα παραχθεί ένα αποτέ-
λεσµα που θα αξιοποιηθεί από την 
τοπική και την εγχώρια βιοµηχα-

Ο κ. ∆ηµόπουλος εµφανίστηκε 
ενθουσιασµένος από την αρχι-

κή ανταπόκριση που υπήρξε 
από την εγχώρια βιοµηχανία. 
Η πρωτοβουλία που ξεκίνη-
σε πέρυσι το καλοκαίρι στο 
πλαίσιο της έκθεσης καινο-

τοµίας και µεταφοράς τεχνο-
γνωσίας Patras IQ, έχει 

πιλοτικό χαρακτήρα 

Το πρώτο µεγάλο βήµα έγινε από την Πάτρα

Προγνωστικό σύστηµα τιµών
ELINVERD

H ELINVERD είναι θυγατρική της εταιρείας καυ-
σίµων ELINOIL και δραστηριοποιείται στον κλά-
δο των βιοαυσίµων, ενώ τα τελευταία χρόνια έχει 
επεκτείνει τις δραστηριότητές της και στον τοµέα 
της ηλεκτροπαραγωγής από ΑΠΕ. Η ELINVERD 
θα συνεργαστεί µε το Τµήµα Οικονοµικών Επι-
στηµών για την ανάπτυξη ενός µοντέλου πρό-
βλεψης τιµών ηλεκτρικής ενέργειας στην ελλη-
νική αγορά µε υψηλή διείσδυση ανανεώσιµων 
πηγών ενέργειας.

ενθαρρυντικές και ως ένα πρώτο βήµα που γί-
νεται πανελληνίως από την Πάτρα, για τη συ-
νεργασία µεταξύ ιδιωτικού και δηµόσιου το-

Σηµείωσε πως υπάρχουν σήµερα εταιρείες 
που παράγουν υψηλή τεχνολογία, πιο προ-
ωθηµένη ακόµα και από αυτή που πα-
ράγεται σε πανεπιστηµιακές σχολές 

αυτής. Η έρευνα του δηµοσίου ή του ιδιωτικού 
τοµέα, πρέπει να οδηγεί σε βελτίωση της ποι-
ότητας ζωής των πολιτών που τη χρηµατο-
δοτούν, άµεσα ως επενδυτές ή έµµεσα ως 
φορολογούµενοι, επισήµανε. «Όλα αυτά αν 

αρχίσουν να γίνονται συνείδηση θα πάµε πά-
ρα πολύ καλά ως χώρα, ιδιαίτερα τώρα 

που τα προϊόντα του µέλλοντος είναι 
τεχνολογικά και η Ελλάδα έχει δυ-

νατότητες ανταγωνισµού στο διε-
θνές περιβάλλον. Αρα, αυτή η 

συνεργασία αποκτά και συµ-
βολικό χαρακτήρα» κα-

τέληξε ο Κλεοµένης 

INTRACOMDEMO

ΕΛΒΑΛΧΑΛΚΟΡ 

Η τσιµεντοβιοµηχανία ΤΙΤΑΝ θα στηρίξει ένα διδακτορικό του Τµήµατος 
Χηµικών Μηχανικών για την ανάπτυξη του µοντέλου ΑMulti.Titan. 
Αφορά στην δηµιουργία ενός υπολογιστικού µοντέλου προσοµοίωσης 
της λειτουργίας του Κλιβάνου της Τσιµεντοβιοµηχανίας µέσω Υπολογιστικών 
Τεχνικών Πολλαπλών Κλιµάκων.

ΤΙΤΑΝ
Προσοµοίωση λειτουργίας κλίβανου

ας πρέπει να υπάρχει υψηλός συναγερµός καθώς υπάρχουν πολ-
λά αιολικά πάρκα τα οποία βρίσκονται σε συνεχή 
λειτουργία, που απαιτούν συνεχή συντήρηση 
και η εργασία σε αυτά γίνεται σε µεγάλο ύψος. 
Τέλος, ειδική µνεία έκανε στα θαλάσσια αι-
ολικά πάρκα, όπου ανέφερε µεταξύ άλλων: 
«Ακόµα µεγαλύτερη προσοχή και εγρήγορση 
αναφορικά µε το HSSE απαιτείται στην 
περίπτωση των θαλάσσιών αιολι-
κών πάρκων, όπου εκεί εµπλέ-
κεται ιδιαίτερα και η παράµε-
τρος της προστασίας του Πε-
ριβάλλοντος».

ας αιχµής. Στο πιλοτικό πρόγραµµα του Πανε-
πιστηµίου, που έχει τη στήριξη του ΣΕΒ και του 
ΣΕΒΠ∆Ε, το ενδιαφέρον των επιχειρήσεων για 
ερευνητικές συνέργειες ήταν υπερδιπλάσιο 
των προβλεπόµενων θέσεων, κάτι που µας 

Μέσα στην πραγµατικότητα της ελληνι-
κής οικονοµίας, όπου για παράδειγ-
µα 35,6% των επιχειρήσεων δυσκο-
λεύονται να καλύψουν θέσεις εργα-
σίας στην έρευνα και τεχνολο-
γία αιχµής, αυτή η σηµαντι-

Εξίσου ωφελούµενοι από την πρωτοβουλία εί-
ναι και οι υποψήφιες και οι υποψήφιοι διδάκτο-

ρες παραγωγικών ακαδηµαϊκών πεδίων, 
που έχουν την ευκαιρία να στρέψουν την 
έρευνά τους σε εφαρµοσµένες λύσεις σε 

προβλήµατα των επιχειρήσεων. 
Ευχόµαστε µια παραγωγική πο-
ρεία στους επιτυχόντες του προ-
γράµµατος. Ελπίζουµε να απο-

δηµαϊκά ιδρύµατα της χώρας».  
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Á
υξάνεται κατά 200 
στρέµµατα ο διαθέσιµος 
χώρος για οικόπεδα της 
Βιοµηχανικής Περιοχής 

Πατρών µετά την αποτύπω-
ση των πολεοδοµικών προ-
βλέψεων του νόµου 3982 
του 2011 στο νέο ρυµοτοµι-
κό σχέδιο.
Η αύξηση των διαθέσιµων 
εκτάσεων προκύπτει από την 
ανατροπή της σχέσης µετα-
ξύ βιοµηχανικών και κοινό-
χρηστων / κοινωφελών χώ-
ρων 70% προς 30%. Με το 
νέο ρυµοτοµικό σχέδιο της 
ΒΙΠΕ Πατρών, η σχέση αυ-
τή µετατρέπεται σε 75% για 
βιοµηχανικούς χώρους ένα-
ντι 25% για κοινόχρηστους / 
κοινωφελείς χώρους, αλλαγή 
που αντιστοιχεί σε 200 επι-
πλέον στρέµµατα προς πώ-
ληση για την διαχειρίστρια 
ΕΤΒΑ ΒΙΠΕ. 
Σύµφωνα µε τον διευθύνοντα 
σύµβουλο της ΕΤΒΑ - ΒΙΠΕ 
Αθανάσιο Ψαθά, η αλλαγή 
του ρυµοτοµικού της ΒΙΠΕ 
Πατρών είναι εφαρµογή του 
νόµου 3982 του 2011, που 
θα έχει επέκταση κατά τον 
ίδιο τρόπο σε όλες τις οργα-
νωµένες ΒΙΠΕ που διαχειρί-
ζεται η εταιρεία στην Ελλάδα. 

«Χρειαζόµαστε βιοµηχανική 
γη και θα ήταν τροµερά δύ-
σκολο να την αποκτήσουµε 
µέσω της επέκτασης των ΒΙ-
ΠΕ» είπε ο κ. Ψαθάς. «Ως εκ 
τούτου η πιο ρεαλιστική λύ-
ση ήταν η µείωση των κοι-
νόχρηστων / κοινωφελών 
χώρων προς όφελος των βι-
οµηχανικών». 
Μάλιστα, όπως είπε στην 
«Π», η ζήτηση για νέους βιο-
µηχανικούς χώρους στη Θεσ-
σαλονίκη, στον Βόλο, στη Λά-

ρισα, στη Λαµία και στο Ηρά-
κλειο είναι µεγάλη, αλλά δεν 
υπάρχουν πλέον διαθέσιµα  
οικόπεδα. 
Η Πάτρα, προέβλεψε πως 
θα βρεθεί στην ίδια ανά-
γκη, όταν θα κατασκευαστεί 
το εµπορικό λιµάνι, υποδο-
µή που θα λειτουργήσει κα-
ταλυτικά στην προσέλκυση 
νέων επενδύσεων στη ΒΙ-
ΠΕ Πατρών.
Πρέπει να προσπαθήσουµε 
όλοι να ανοίξει το εµπορευ-

µατικό λιµάνι. Αυτό είναι που 
θα δώσει πραγµατική ανα-
πτυξιακή πνοή στη Βιοµη-
χανική Περιοχή Πατρών», 
πρόσθεσε ο κ. Ψαθάς. Συµ-
φώνησε πως ο σιδηρόδρο-
µος και το φυσικό αέριο εί-
ναι σηµαντικά πλεονεκτήµα-
τα, όµως καθοριστικό ρόλο 
στην αναγέννηση της ΒΙΠΕ 
Πατρών και στην επενδυτι-
κή απογείωση της Πάτρας, 
θεωρεί πως θα διαδραµατί-
σει το εµπορευµατικό λιµάνι.

Το εµπορευµατικό λιµάνι 
θα απογειώσει την Πάτρα 

ΣΤΗ ΣΗΜΕΡΙΝΗ ΕΠΟΧΗ, 
οι θεωρητικές γνώσεις, µε 
την έννοια των γνώσεων 
που µαθαίνονται από βιβλία, 
σπανίως επαρκούν. Η ταχύ-
τητα και το εύρος των αλλα-
γών, και οι προκλήσεις της 
εποχής, είναι τέτοια που η 
θεωρία δεν προλαβαίνει την 
πράξη. Αντίστοιχα, το πτυχίο 
δεν αποτελεί εχέγγυο για µια 
επιτυχηµένη επαγγελµατική 
σταδιοδροµία. Σε αυτή την 
εξίσωση, η περιχαράκω-
ση εντός συνόρων ή πλαι-
σίων µόνο αρνητικά µπο-
ρεί να επιδράσει. Για παρά-
δειγµα, µεταξύ επιχειρήσε-
ων και εκπαίδευσης, το συ-
χνά µεγάλο χάσµα αφαιρεί 
από τους φοιτητές την πρό-
σβαση σε γνώση που ούτε 
τα πανεπιστήµια διαθέτουν, 
και από επιχειρήσεις, τη δυ-
νατότητα εξεύρεσης εργαζό-
µενων, κυρίως νέων, µε ευ-
ρεία αντίληψη και εµπειρίες 
από το χώρο της αγοράς. 

Η ΟΣΟ ΤΟ ∆ΥΝΑΤΟΝ πιο 
ολοκληρωµένη σύνδεση των 
δύο αυτών κόσµων είναι ση-
µαντικό να ξεκινάει από νω-
ρίς. Κλειδί σε αυτή την κα-
τεύθυνση είναι η πρακτική 
άσκηση των φοιτητών, δηλα-
δή η εκπαίδευση στην πράξη, 

σε πραγµατικό επιχειρηµα-
τικό και εργασιακό περιβάλ-
λον. Είναι µια διαδικασία µε 
µόνο αµοιβαία οφέλη: οι φοι-
τητές διερευνούν συγκεκρι-
µένες επαγγελµατικές κατευ-
θυνσεις, εξετάζουν την πρα-
κτική εφαρµογή των γνώσε-
ών τους, αλλά και αποκτούν 
εργασιακή εµπειρία. Οι επι-
χειρήσεις από την άλλη, απο-
κτούν πρόσβαση σε νέες 
γνώσεις, δεξιότητες και και-
νοτόµες ιδέες, αλλά και σε 
µια δεξαµενή ανθρώπινου 
δυναµικού πάνω στην οποία 
θα στηριχθούν στο µέλλον. 
Πρόκειται για µια ιδιαίτερα 
διαδεδοµένη πρακτική στην 
Ευρώπη, ως απαραίτητο συ-
στατικό τόσο των τελευταίων 
σταδίων της εκπαίδευσης, 
όσο και των πρώτων σταδί-
ων της επαγγελµατικής δια-
δροµής.  

ΣΤΗΝ ΕΛΛΑ∆Α, δυστυχώς, 
η πρακτική άσκηση δεν είναι 
αρκετά διαδεδοµένη. Παρα-
µένει προαιρετική µια µικρής 
διάρκειας (1-2 µηνών), χω-
ρίς ευελιξία ως προς τον τρό-
πο και χρόνο εφαρµογής, και 
είναι οργανωµένη ad hoc και 
γραφειοκρατικά, κυρίως λό-
γω της χρηµατοδοτικής της 
εξάρτησης από το ΕΣΠΑ. Μά-

λιστα, η πανεπιστηµιοποίηση 
των ΤΕΙ (όπου ήταν υποχρε-
ωτική) θα την επιβαρύνει πε-
ραιτέρω.  

ΟΜΩΣ, µε την ανεργία, ιδι-
αίτερα των νέων, να βρίσκε-
ται πολύ ψηλά, και µε παράλ-
ληλη αδυναµία των επιχειρή-
σεων να καλύψουν κενές θέ-
σεις εργασίας και συγκεκρι-
µένες ανάγκες λόγω ελλεί-
ψεων σε γνώσεις και δεξιό-
τητες, καθίσταται επιτακτική 
η αντιµετώπιση και των δύο 
προβληµάτων. 

ΜΙΑ ΑΜΦΙ∆ΡΟΜΗ γέφυρα 
µεταξύ πανεπιστηµίων και 
επιχειρήσεων είναι η βασι-
κή υποδοµή σε αυτή την κα-
τεύθυνση.  Ο ΣΕΒ αναλαµβά-
νει την πρωτοβουλία να στη-
ρίξει έµπρακτα την αναβάθ-
µιση του θεσµού της πρακτι-
κής άσκησης, ξεκινώντας µε 
τη δηµιουργία ενός πλαισί-
ου και ενός δικτύου διαλό-
γου και συνεργασίας Πανε-
πιστηµίων και επιχειρήσε-
ων. Και οι δύο πλευρές συµ-
φωνούν πως µε τη συµβο-
λή των επιχειρήσεων, η πρα-
κτική άσκηση πρέπει να απο-
τελέσει σηµαντικό συστατικό 
στοιχείο της εκπαιδευτικής 
διαδικασίας. 

ΚΡΙΣΙΜΑ ΖΗΤΟΥΜΕΝΑ είναι 
η ευελιξία (στον τόπο, χρό-
νο, διάρκεια, κλπ.), σε όλους 
τους κύκλους σπουδών, εξά-
µηνη συνολικά διάρκειά, κα-
τά προτίµηση στο τελευταίο 
εξάµηνο σπουδών, η απλο-
ποίηση των διαδικασιών, και 
οργανωµένοι δίαυλοι επικοι-
νωνίας µεταξύ επιχειρήσε-
ων, εκπαιδευτικών ιδρυµά-
των, και φοιτητών. Παράλ-
ληλα, πρέπει να διασφαλιστεί 
και η σταθερή χρηµατοδότη-
ση µε διεύρυνση των πηγών 
χρηµατοδότησης και από τις 
επιχειρήσεις. 

ΚΥΡΙΩΣ ΟΜΩΣ, πρέπει να γί-
νει κατανοητό πως η εκπαί-
δευση, απασχόληση και οµα-
λή ένταξη των νέων στην 
αγορά εργασίας δεν αφορά 
µόνο τα πανεπιστήµια, ούτε 
µόνο τις επιχειρήσεις ή την 
Πολιτεία. Αντίθετα, χρειάζε-
ται µια συνολική προσέγγι-
ση, δοµηµένη και συνεργατι-
κή σχέση πανεπιστηµίων και 
επιχειρήσεων, µε αµοιβαία 
αναγνώριση και κατανόηση 
των εκατέρωθεν αναγκών, 
και συµφωνηµένες αρχές 
ποιότητας. 

* Senior Advisor του Τοµέα ΜΜΕ, 
Θέσεων και Ενηµέρωσης ΣΕΒ.

Πρακτική άσκηση:
Ο πρώτος σταθµός 
της επαγγελµατικής διαδροµής

Ο ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΨΑΘΑΣ ΣΤΗΝ «Π» ΓΙΑ ΤΟ ΝΕΟ ΡΥΜΟΤΟΜΙΚΟ ΤΗΣ ΒΙΠΕ ΠΑΤΡΩΝ

 Ευκαιρίες «µέσα στα πόδια µας» όσον αφορά την 
αξιοποίηση ακινήτων διακρίνει ο πατρινός πρόεδρος και 

διευθύνων σύµβουλος της Dimand, ∆ηµήτρης Ανδριόπουλος 
(φωτ.), επικεφαλής µιας εκ των σηµαντικότερων και 
ενεργότερων εταιρειών στον τοµέα ανάπτυξης ακινήτων. 
Η Dimand είναι σήµερα ενεργή σε 8 επενδυτικά έργα τα 
οποία βρίσκονται σε διάφορα στάδια εξέλιξης (Συγκρότηµα 

Γραφείων επί της Λ. Συγγρού, ξενοδοχείο Moxy στην Πλ. 
Οµονοίας, Πύργος Πειραιά, 3 νέα κτίρια στον Αγ. ∆ιονύσιο 
Πειραιά, µετασκευή κτιρίου ΕΕ∆Ε, ανάπτυξη γραφείων στο 
Μαρούσι, ανάπτυξη γραφείων στη ∆υτική Θεσσαλονίκη 
και ξενοδοχειακή – οικιστική ανάπτυξη στα Χανιά), ενώ 
προετοιµάζει 4 νέα έργα µη ανακοινώσιµα προς το παρόν. 
Παράλληλα συνεχίζει την παροχή υπηρεσιών σε έργα 
προβολής όπως το νέο Γήπεδο της ΑΕΚ που αναµένεται να 
ολοκληρωθεί τέλος αυτής της χρόνιας, αρχή της επόµενης 
και το One and Only στα παλαιά «Αστέρια» της Γλυφάδας. 

 Η πατρινή εταιρεία ανάπτυξης τεχνολογιών υδρογόνου 
Advent Technologies (φωτ. Νόρα Γουρδούπη R&D 

Manager, ∆ρ. Βασίλης Γρηγορίου CEO και Νικόλαος Τρια-
νταφυλόπουλος HT MEA Development/Production Manager) 
εντάχθηκε στο σχήµα που προωθεί την εθνική πρόταση 
«White Dragon», στην πρόσκληση για τα Σηµαντικά Εργα 

Κοινού Ευρωπαϊκού Ενδιαφέροντος (IPCEI) Υδρογόνου. Η 
∆ΕΠΑ Εµπορίας είναι συντονιστής του έργου, ενώ συµµε-
τέχουν ακόµα οι Damco Energy (Οµιλος Κοπελούζου), η 
∆ΕΗ, ο ∆ΕΣΦΑ, τα ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΠΕΤΡΕΛΑΙΑ, η Motor Oil, τα 
Σωληνουργεία Κορίνθου, ο TAP και η ΤΕΡΝΑ ΕΝΕΡΓΕΙΑ-
ΚΗ. Το σχέδιο είναι κολοσσιαίο για τα δεδοµένα της Ελλά-
δας, καθώς έχει προϋπολογισµό 8 δισ. ευρώ και στοχεύ-
ει στην ανάπτυξη ενός καινοτόµου, ολοκληρωµένου έργου 
πράσινου υδρογόνου στην ελληνική επικράτεια, που καλύ-
πτει ολόκληρη την αλυσίδα αξίας του υδρογόνου. 

 «H FEAC Engineering είναι µια επιτυχηµένη ελληνι-
κή start-up και πολύτιµος συνεργάτης της Siemens. 

Είναι επίσης επίσηµα εξουσιοδοτηµένη για τη διανοµή της 
λύσης PLM CAE της Siemens στην Ελλάδα, ενώ συνεργα-
ζόµαστε µαζί της και σε τοπικά έργα». Αυτά είναι τα λόγια 
του Johann Goettler, προέδρου και διευθύνοντος συµβού-
λου της Siemens ΑΕ, για τη συνεργασία της εταιρείας µε την 
πατρινή start up υψηλής τεχνολογίας FEAC Engineering, 
των αδελφών Σωτήρη και Χάρη Κόκκινου και του Κων-
σταντίνου Λουκά.

Ο ΠΑΤΡΙΝΟΣ ΠΟΥ ΚΙΝΕΙ 
ΤΑ ΝΗΜΑΤΑ ΣΤΗΝ ΑΓΟΡΑ 
ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ ΑΚΙΝΗΤΩΝ
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Ο διευθύνων σύµβουλος της ΕΤΒΑ ΒΙΠΕ Αθανάσιος Ψαθάς

Του ΓΙΑΝΝΟΥ ΜΗΤΣΟΥ* 
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